	南投縣           戶政事務所一次告知單                                  年   月   日   字第          號

	申請案由


	□印鑑登記、印鑑證明
	□門牌編釘暨證明
	□其他：
	申請人簽章：


	

	
	□國民身分證
	□改名
	
	

	
	□遷徙登記（遷入、住址變更、初設戶籍）
	□戶籍謄本 
	
	

	
	□身分登記（出生、死亡、結婚、離婚、認領、收養、終止收養、監護、原住民身分取得、喪失、變更、回復…）
	
	

	告知事項


	台端所請經核如劃「ˇ」事項：

· 一、請補全下列應繳附書件，於  年  月  日前來本所辦理，以免逾期受罰。

· 二、不合法令規定未便受理。（理由如當面說明）

□ 三、其他應注意事項：

	應繳附文件均查驗證正本


	· 國民身分證。（申請人、當事人、受託人）

· 私章。（申請人、當事人、受託人）

· 印鑑章

· 戶口名簿。（原戶籍地、現戶籍地）

· 請當事人親自到本所辦理。

· 父母雙方（未到場之一方附同意書及國民身分證、印章）

· 認領同意書。

· 委託書或授權書。

· 最近二個月內所攝黑白或彩色脫帽未戴有色眼鏡、正面半身薄光面紙之二吋相片三張。

· 罰鍰  元。□規費   元。
	· 提憑政府機關核發貼有照片之證件如：護照、畢業證書、退伍令、敬老證…等。（駕照、健保卡、退伍令遺失補發證明書不予採證）

□光復後初次申報戶籍謄本    份。

· 駐外單位驗證文件。

· 海基會驗證文書。

· 外交部複驗或法院查驗譯本。

· 利害關係證明文件。

· 法院判決（裁定）書及確定證明書。

· 死亡證明書。□結婚證明書。

· 出生證明書。□離婚協議書。


	· 遷入單獨立戶者：

1、 提憑(本人、配偶、直係血親或直系姻親)之水費收據單、電費收據單、天然瓦斯費收據單(六個月內)、房屋所有權狀、房屋稅單(最近一期)或買賣契約書(六個月內)。

2、 無償借住他人房屋者，提憑房屋所有權狀、房屋稅單(最近一期)、買賣契約書(六個月內)。

3、 遷入本人、配偶、直系血親、直系姻親所租賃之房屋者，除提憑『經法院公證之租賃契約書』者外，如提憑未經法院公證之租賃契約書者應同時檢附出租人房屋所有權狀、房屋稅單(最近一期)或買賣契約書(六個月內)。

· 原住民身分及民族別登記申請書。

· 子女從姓並取得原住民身分約定書。

· 子女原住民身分約定書。

· 變更原住民身分約定書。

· 自願從姓並取得原住民身分意願書。

· 建築執照、建築位置圖、現況圖、地籍圖、平面圖。

	備註


	一、本單一式兩份，經申請人簽收後，一份交申請人收執，一份本所留存備查一年。

二、如有戶政疑難問題，請來電本所（電話:049-             或縣政府戶政課（電話:049-2222014）諮詢。 
	主任
	代為決行
	承辦人
	
	櫃檯號碼
	

	
	
	
	
	
	
	
	

	Nantou County __________ Household Registry Office All in One Notice _____ / _____ / _____ (day/month/year) Document No.___________

	Purpose of application:
	· Personal stamp registration/certification
	· House number plate placement and certification
	· Other
	Applicant’s signature:
	

	
	· National ID Card
	· Change of name
	
	

	
	· Change in registration (Transfers, change of address, new registration)
	· certified copy of household register 
	
	

	
	· Changes in ID information (birth, death, marriage, divorce, acknowledgement of parentage, adoption, termination of adoption, guardianship; establishment, loss, change or reinstatement of aboriginal status)
	
	

	Notice:
	The result of your application is marked with  eq \o\ac(□,ˇ):

· 1. Please provide additional documents as marked in the row below, and come to the Household Registry Office on or before ____/____ (day/month/year) to avoid a fine.

· 2. Your application is rejected for non-compliance with regulations. (Reasons will be explained in person)

· 3. Other notices

	Requirements

(All documents must be originals)
	· National ID Card (of the applicant, concerned party, or authorized agent)

· Personal stamp (of the applicant, concerned party, or authorized agent)

· Registered stamp
· Register of Household Members (former or current)

· Please come to the Household Registry Office in person
· Both parents must be present (letter of consent, ID card and personal stamp are required for an absent parent)

· Acknowledgement of parentage
· Power of attorney or letter of authorization

· 3 2x2 inch photos taken in last two months (black and white or color)

□ Fine of NT$ ___ □ Fee of NT$___ 


	· Government-issued document with your photo on it, such as passport, academic diploma, military discharge order, Senior Certificate etc.; driver’s license and N.H.I IC Card. certificate for lost military discharge order not accepted
· ____ duplicate copies of the initial household register after the Japanese occupation period

· Documents verified by an R.O.C. embassy or consulate

· Documents verified by Straits Exchange Foundation

· Translated copy verified by Ministry of Foreign Affairs or a court

· Proof of “interested party” status
· Court ruling and judgment certificate

· Death certificate □ Marriage certificate

· Birth certificate □ Divorce certificate
	· To move into a household or establish a separate household, you must provide the following: electric, water, or gas bill from the last 6 months in the name of the applicant, the applicant’s spouse, or a relative; and a deed, property tax statement, or purchase agreement from the last 6 months. If these papers are not available, a letter of consent for register transfer or a lease agreement is required.

· Application for certification/ registration of aboriginal status

· Letter of consent for children to change surname in order to obtain aboriginal status.
· Letter of consent for children to obtain aboriginal status

· Letter of consent for altering aboriginal status

· Letter of consent for changing surname to obtain aboriginal status

· Construction permit, construction location map, current status map, land registry map, planimetric map

	Notes
	1. This notice has two copies. After being signed by the applicant, one copy will be retained by the applicant and the other will be kept at this office for one year.

2. If you have any questions concerning your household registry, please call us at (049) ________ or call the County Government Household Registry Section at (049) 222-2014 for information.
	Chief
	Make decision

On behalf 
	Undertaker
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